
Zápis ze zasedání Školské rady při ZŠ Meteorologická ze dne 

19. 10. 2022 

 

Přítomní členové: K. Francová, J. Kopkanová, M. Mauer, M. Najman, D. Novopacká 

Augustýnová, V. Šmídová 

Omluvení členové: K. Černá, M. Korbel, R. Řezanka 

Host: J. Kulik – ředitel ZŠ Meteorologická 

 

Zapisovatel: D. Novopacká Augustýnová 

Ověřovatel zápisu: V. Šmídová 

 

Schůze začala v 18:00. 

 

Program jednání: 

1) Volba předsedy Školské rady 

2) Schválení Jednacího řádu školské rady při ZŠ Meteorologická 

3) Schválení výroční zprávy ZŠ Meteorologická za rok 2021/2022 

4) Seznámení s výsledky ankety pro rodiče ZŠ Meteorologická – podzim 2022 

5) Seznámení s vizí školy 

6) Aktuální situace ohledně vzdělávání žáků s odlišným mateřským jazykem 

7) Diskuse 

 

První zasedání Školské rady ZŠ Meteorologická (dále jen „Rada“) v novém složení (po volbách 

zástupců za pedagogické pracovníky a za zákonné zástupce žáků, které se uskutečnily 5. 10. 

2022) zahájil ředitel školy. 

Po krátkém přivítání připomněl ředitel novým členům Rady článek VIII Ustanovení školské rady 

z Volebního řádu pro volby členů do školských rad základních škol zřizovaných MČ Praha-Libuš. 

 

 

 



Průběh jednání: 

 

1) Volba předsedy Školské rady 

Navrženi byli dva kandidáti, M. Mauer a D. Novopacká Augustýnová. M. Mauera navrhla K. 

Francová. D. Novopackou Augustýnovou navrhl M. Mauer. Ředitel školy jako poradní hlas 

podpořil návrh M. Mauera. Oba kandidaturu přijali.  

Výsledek tajné volby: M. Mauer – 1 hlas, D. Novopacká Augustýnová – 5 hlasů, nikdo se 

hlasování nezdržel. 

D. Novopacká Augustýnová byla zvolena předsedou Rady, poděkovala za důvěru a ujala se 

řízení schůze. 

 

2) Schválení programu zasedání 

Navržený program byl doplněn o bod 5) Diskuse.  

[Hlasování: 6 pro, 0 proti, nikdo se nezdržel] 

 

3) Schválení Jednacího řádu školské rady při ZŠ Meteorologická 

S Jednacím řádem byla Rada seznámena před zasedáním.  

[Hlasování: 6 pro, 0 proti, nikdo se nezdržel] 

 

4) Schválení výroční zprávy ZŠ Meteorologická za rok 2021/2022 

Výroční zprávu ředitel školy zaslal Radě k prostudování 15. 10. 2022. Vypracována byla v 

digitální podobě dle manuálu MHMP.  

Předseda vyzval ředitele školy ke krátké prezentaci. Při prezentaci ředitel školy uvedl, že do 

Výroční zprávy bude přidán oddíl, kde bude moci zřizovatel přidat své poznámky. 

[Hlasování: 6 pro, 0 proti, nikdo se nezdržel] 

 

5) Seznámení s výsledky ankety pro rodiče ZŠ Meteorologická – podzim 2022 

Výsledky ankety prezentoval na vyzvání předsedy ředitel školy. 

Anketa proběhla od 5. – 10. 10. 2022. 

Hlavním důvodem, proč anketa vznikla, bylo zjistit zájem rodičů o průvodní dopis. Ostatní 

otázky, také pro vedení školy důležité, byly do ankety přidány jednotlivými vedoucími úseků. 



Průvodní dopis měl svůj význam v době online výuky. Otázkou je, zda se k němu vrátit i v době 

prezenční výuky.  

Po úvodní řeči k průvodnímu dopisu ředitel školy seznámil Radu s dalšími otázkami a 

odpověďmi v anketě a ke každé přidal stručný komentář. 

M. Najman se k výsledkům ankety vyjádřil kladně. Navrhl, aby průvodní dopis byl na I. stupni 

povinný v 1. i 2. pololetí. Pro rodiče i žáky je, hlavně v začátcích školní docházky, důležitý a více 

vypovídající než známky. Stejný názor má i V. Šmídová. 

K pozitivním i negativním vyjádření rodičů ohledně výuky cizích jazyků M. Najman uvedl, že 

souhlasí s chystanou úpravou ŠVP s ohledem na výuku druhého cizího jazyka a možností jej 

přesunout mezi volitelné předměty. Dále uvedl, že by bylo dobré zajistit pro žáky zahraniční 

pobyt.  

Ředitel školy uvedl, že kromě možnosti zahraničních pobytů by v budoucnu rád spolupracoval 

i s rodilým mluvčím.  

M. Najman se také vyjádřil k patronství (žák 9. ročníku je patronem žáka z 1. ročníku). Jestliže 

škola realizovala tuto myšlenku, bylo by dobré ji dále rozvést, např. umožnit žákům se ve škole 

více setkávat. 

Ředitel školy reagoval, že patronství je letos ve škole 1. rokem a do budoucna s ním má další 

plány. Vše chce čas. 

Následovala otázka ohledně dalšího zpracování a prezentování silných a slabých stránek školy 

a jak efektivně využít spolupráci s rodiči (rodiče o spolupráci se školou mají zájem, ale anketa 

byla anonymní, jak tedy zjistit, kteří rodiče o spolupráci mají zájem). 

M. Najman uvedl, že je dobré zmiňovat silné i slabé stránky školy a dále s nimi pracovat. 

Otázka, jak navázat s rodiči užší spolupráci a využít jejich nabídky zůstává otevřena. 

 

Výsledky ankety byly rodičům prezentovány na online schůzce 12. 10. 2022. Pro malou účast 

rodičů zaslal ředitel školy příspěvek do Měsíčníku pro Libuš a Písnici U nás s informací ohledně 

další online schůzky dne 23. 11. 2022. 

 

6) Seznámení s vizí školy 

Vizi školy na vyzvání předsedy prezentoval ředitel školy. 

Na úvodu podal vysvětlení, jak vize školy vznikla. Je výsledkem týmové práce všech 

zaměstnanců školy na teambuildingu na začátku školního roku.  

Po prezentaci následovala otázka a diskuse, jak dál s vizí pracovat, jak ji dostat do podvědomí 

žáků a rodičů. Jak ji předložit zřizovateli, aby s ní byl ztotožněn.  



M. Najman se zeptal, pro koho je prezentace určena. Vznesl připomínku, že rodiči nemusí být 

pochopena. Je třeba prezentaci upravit dle respondenta, jiná prezentace pro učitele, jiná pro 

rodiče i zřizovatele. Dále by bylo dobré prezentaci podpořit konkrétními příklady, kroky (např. 

1x za měsíc bude přednáška, akce, …).  

Rada bere vizi školy na vědomí a ztotožňuje se základními principy a má další podněty na 

doplnění.  

 

Vize školy byla rodičům prezentována na online schůzce 12. 10. 2022. 

 

7) Aktuální situace ohledně vzdělávání žáků s odlišným mateřským jazykem (OMJ) 

Aktuální situaci ohledně vzdělávání žáků s OMJ prezentovala na vyzvání předsedy K. Francová. 

V současné době je na ZŠ Meteorologická 264 cizinců (včetně cizinců s českým občanstvím). 

Z toho 93 žáků, kteří jsou rozděleni do 10 skupin, navštěvují intenzivní výuku českého jazyka, 

které probíhá v dopoledních hodinách. Jako druhý cizí jazyk mají také český jazyk (místo 

německého nebo ruského jazyka). Žáci s OMJ mají dle svých znalostí nárok na 100, 150, 200 

hodin výuky českého jazyka. Tento rozsah poskytované výuky je zcela nedostačující. Škola je 

ovšem limitována legislativou. Ředitel školy se k tomu vyjádřil, že se pokusí o systémové 

změny na lokální úrovni v městské části Praha-Libuš. 

M. Najman navrhl, aby se problematika vzdělávání žáků s OMJ řešila přímo s Magistrátem 

hlavního města Prahy. Při komunikaci s magistrátem nabídl svou pomoc. 

 

8) Diskuse 

Otázky byly řešeny v průběhu jednání. Dodatečná diskuse nebyla. 

 

Schůze skončila ve 20:50. 

 

V Praze, dne 22. 10. 2022 

Zapsala: Dana Novopacká Augustýnová 

Ověřila: Vendula Šmídová 

Schválila: Dana Novopacká Augustýnová                   

- předseda 

      


